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JEEYzoroľYV
Késziilt: Az Emberĺ Erőforľás Bizottság 2015. szeptember 30.án (szeľdán) 09,00 ĺirakor

a Józsefváľosĺ Polgármesteri Hivatal
(Bp. VIII., Baross u. 63-67.) III. emelet 300-as tárgya|őjźlban megtaľtott 6. rendkÍviili

üléséről

Levezető elntik: Zentai oszkár
Jelenlévő tagok: Erhardt Zo|tánné Dr. Ferencz oľsolya lldikó - alelnĺjk

Dr. Szilágyi Demeter- alelnök
Simon Gyĺirgy - alelnök
Balogh István
Kaiseľ József Lajos
Komássy Zsolt Akos
Dľ. Erőss Gábor János
Nagy Gáborné
Kis Komélia
Máté András
Patatics Ba|źns
Vĺĺmos Andrea
Bálint Gergely
Camaľa-B e r eczki Ferenc Mikló s

Jelenlévő meghívottak: Dr. Mlészár Erika _ aĺjegyző, Dr. Balla Katalin _ Jeglzői Kabinet
vezető, Dľ. Vĺtályos Fanny Polgármesteri kabinetvezető, Dr. Dabasi Anita
önkormányzati Jőtanácsadó, Dr. Bojsza Kľisztina _ Humánszolgáltatási Ügłosztály vezető,

Fernezelyi Geľgely Sándoľ DLA _ Vórosfejlesztési és Főépítészi Ügyosztály vezetője, Dr.
Galambos Eszter _ Jogi lroda vezető, Bodnár Gabriella -Szeľvezési és Képviselői Iroda
vezető, Kincses lbolya _ Humánknpcsolati lroda vezetője, Iványi Gyöngyvér _ Főépítészi
Iroda vezetője,Yáľadi Gizel|a - Józsefvórosi Szociális Szolgáĺtató és Gyermekjóléti Központ
vezetője, Takács Gábor - Józsefvĺźrosi Szociólis Szolgákató és Gyermekjóléti Központ
intézményvezető-helyettes,szak'rnaívezető

Zentai oszkár
Tisztelettel koszönti a megjelenteket, az Emberi Erőfoĺľás Bizottság201-5. évi 6. ręndkívüli
iilését megnyitja. Az Embeľi Eľőfoľrás Bizottsághatźttozatképességét 13 fővel megá||apítja, a
bizoÍtság hatźlrozatképes. Az ülés napirendjére javaslatot tesz, majđ szavazźsra bocsátja a
napirendet:



Napirend:

L Atľuházotthatásköľbenmeghozhatódtintések:

1. Javaslat a Bursa Hungaľica osztiindíjp ź./lyázat kiírására
Előterj e sztő : S ántha P éterné - alpol gármest er
(ír ás b e l i el ő t er.i e s zté s )

f . T ájékoztatő az |ntegrált Település fej lesztés i S traté giáról
Előterjesztő: Feľnezelyi Gergely DLA - a Városfejtesztési és Főépítészi Ugyosztály
vezetője
(ír ás b eI i t áj éko zt at ó)

Zentai Oszkár
Megállapítja, hogy az Emberí Erőfonás Bizottság az alábbi napiľendet 13 igen, 0 nem' 0
ártőzko dás szav azaÍÍal elfo sadta :

l68/2015.(IX.30.) sz. EMBI hatáľozat (13 igen, 0 nem szavazattal. 0 tartózkodás mellett)

Az Emberi Eľőforrás Bizottság az a|ábbí napirendet fogadja el:

Napiľend:

I. Átľuházotthatásköľbenmeghozhatódiintések:

1. Javaslat a Bursa Hungaľica osztöndíjpá./lyázat kiírásáľa
Eĺőterj e s ztő : Sántha P éterné - alpol gármester
(ír ás b e l i eĺ ő t e rj e s zté s)

2. T ájékoztatő az Integrált Településfej lesztési Stľatégiáľól
Előterjesztő: Fernezelyi Gergely DLA - a Városfejlesztési és Főépítészi Üg,łosztáĺy
vezetője
(íľ ás b e l i t áj é ko zt at ó)

I. Atľuházotthatásktiľbenmeghozhatódłintések:

Zentzi oszkár
Atruhazott hatásktjrben meghozható döntések, kül<jn tárgya|ásra javaslatot kéľ. Megadja a
szót Kaiser József képviselőnek.

Kaiser József
Az 1.2-es napirendi pontot kéri külön tárgyaIásra.



Zentai Oszkár
Rendben, további kültjn tttrgyalávajavaslat nincs, a napirendi pontok külön tárgya|ásáratesz
iavaslatot.

Napirend I/1. pontja: Javaslat a Bursa Hungarica osztöndíjp á|yázat kiíľásáľa
Előterj esztő : S ántha P éter né _ alpol gárme s teľ
(ír ás b eli eĺőterj e szté s)

Zentai oszkáľ
A napirenď ttngya|ását megnyitja, a vitát megnyitja, megadja a szót dľ. Erőss Gáboľ
képviselőnek'

Dľ. Eľőss Gáboľ
Ez a javaslat az e|ozóhöz képest mit jelent, azt konkľetizźĺ|ja, ami a korábbi döntésből
következik?

Zentai oszkáľ
Y éiaszadásra me gadj a a szőt đr . Mészár Erika alj egy ző as szonynak.

Dr. Mészár Erika
Az elozó bizottsági ülésen valóban volt szó a Buľsa Hungaľicáról, de ott fedezetet biztosított a
Képviselő-testület és azért tźlrgya|ta aBizottstlg, mint szakbizottság. Mivel megvan most mĺĺľ
a fedezet, magát az osńonđíj pźt|yázatot kiíľta a pá|yázatkiírő, ezért ki kell ími a két típusú
p á|y ázatot, és ezt tartalmazza maga az e|oterj eszté s.

Zentai Oszkár
További kérdés, hozzászőIás nincs, a napiľendi pont vitźtját |ezźĺrja, szavazásra bocsátja a
határ o zatí javaslatot :

Az Emberi Erőforrás Bizottság úgy dönt, hogy

1. kiírja az elóterjesztés mellékletét képező A típusú és B típusú Buľsa Hungaľica
Felsőoktatasi onkoľmányzati osztöndíj pá|yázatot 2015. okÍóber 5-től 2015.
november 9-ig.

Felelős: polgáľmester
Hatáľiďő : 20I 5. október 5.

2. az I. pont szerinti pźiyźnatok elbírálása soľán az érvényesen pá|yázők kozi| az
alábbiakban felsorolt szociáIis köľülmények között élőket részesíti előnyben a
következő sorrendben:
a) aki egy fős házbrtásban él és havi nettó jĺlvedelme a mindenkori öregségi

nyugdíj legkisebb összegének 200%-átnem halađja meg (57.000,- Ft),
b) akinek ahźztartásában élők egy füre jutó havi nettó jövedelme a mindenkori

ciľegségi nyugdíj legkisebb összegének I50 %-át nem haladja meg (42.750,-Ft)
és a páIyénőnak munkaviszonyTa' munkavégzésre iranyuló egyéb
j ogviszonyb ő| szźrmazó j övedelme nincsen,



c) akinek az egy háztartásban élő kozeli hozzźltartozója közül valamely szeméIy a
pő,Iyázat benyújtásakor az SZt' 33. $-a szeľinti aktív korúak e|Iźĺásárajogosult
vagy apáLytzat benffitását mege|őzo 16 hónapon belül legalább 12 hónapig
álláskeresőként nyilvánt artotl,

d) a páIyáző vagy vele egy háztartásban é1ő személy súlyosan fogyatékos vagy
tartósan beteg,

e) akinek gyeľmeke van és apá|yázővalegy háztartásbané|,

Đ aki fuvavagy fé|árva,
g) vele egy hźztartásban élő eltartott gyeľmekek száma3 vagy annál több'
Ha a pá|yázőĺáI az a)-g) pontokban felsorolt szociális köľülmények kozÍil legalább
harom előfordul, iĺgy őt fokozottan rászorulónak kell tekinteni, s páIyázatti az elsők
kĺjzé kell soľolni.

Felelős: polgármester
Hataľidő: 2015. december 05.

Zentai Oszkár
Megállapítja, hogy az Emberi Erőfonás Bizottság az a|ábbi hattlrozatot 13 igen, 0 nem, 0

tartőzko dás szav azatta| e l fo g adta :

169/2015.(JX.30.) sz. EMBI határozat (13 ieen.0 nem szavazattal' 0 tartózkodás mellett)

Az Emberi Erőforrás Bizottság úgy dönt, hogy

1. kiíľja az eIoterjesztés mellékletét képezo A típusú és B típusú Bursa Hungarica
Felsőoktatási onkoľmányzati osztöndíj páIyázatot 2015. október 5-tő1 2015.
november 9-ig.

Felelős: polgármester
Hatfuidó: 20I 5 . október 5.

2. az I. pont szerinti páIyázatok elbírálása során az érvényesen ptůyázők kazu| az
alábbiakban felsorolt szociális köriilmények kcizött élőket ľészesíti előnyben a
következő sorrendben:
a) aki egy fős hźńartásban él és havi nettó jcivedelme a mindenkori oregségi

nyugdíj legkisebb összegének 200%-át nem haladja meg (57.000'- Ft)'
b) akinek a hźntartásában élők egy főre jutó havi nettó jövedelme a mindenkori

ĺiregségi nyugdíj legkisebb összegének I50 yo-át nem haladja meg (42.750,- Ft)
és a pá|yźzőnak munkaviszon)iTa' munkavégzésre iľányuló egyéb
j ogviszonybőI szźrmazó j övedelme nincsen,

c) akinek az egy hźtúartásbarl é1ő kĺizeli hozzátartozója köztil valamely szemé|y a
ptiyázat benyújtásakot az Sú..33. $-a szerinti aktív korúak ęIltĺásárajogosult
vagy apá|yazat benyrijtását mege|őzo 16 hónapon beltil legalább 12 hónapig
álláskeresőként nyi lvántartott'

d) a páIyáző vagy vele egy háńartásban é1ő személy súlyosan fogyatékos vagy
tartósan beteg'
akinek gyermeke van és apá|yázővalegy háztartásbané|,
aki árvavagy fé|áĺva,
vele egy htĺńartásbaĺélő eltaĺott gyeľmekek száma3 vagy arrnáltöbb,

e)

Đ
g)



Ha a páIyázőnál az a)-g) pontokban felsorolt szociális körülmények k<jzĹil legalább
háľom előťordul, űgy őt fokozottan ľászorulónak kell tekinteni, s páIytnattú az e|sők
kozé kellsoľolni.

Felelős: polgáľmesteľ
Határidő : 20I 5. december 05.

Napirend Iĺf . pontjaz Tájékoztatő az Integrált Településfejlesztési Stratégiáról
Előterjesztő: Fernezelyi Gergely DLA - a Vórosfejlesztési és Főépítészi Üglosztaly
vezetője
(ír ósb eli táj ékoztató)

Zentai Oszkár
A napirenditaryya|ásźtt. megnyitja, megadja aszőtKaiseľ József képviselőnek.

Kaiser József
Ez az Integrált Településfejlesztési Stratégiáľól szóló tájékońatő Komássy Ákos képviselő
kéľéséľe keriilt aBizottság ismét aBizoÍtság elé. Kíváncsi volt rá, hogy Komássy Akos úr a
Költségvetési és Pénzugyi Bizottságon mit fog enől mondani, mert kéréséľe lett felvéve, de
kiderült, hogy a Bizottság ülésén nem jelent meg' Ez udvariatlanság, ha már o kérte, de
reméli, hogy most kifejti, és legközelebbi VPB ülésén e|ĺézést kér azoktől, akik erľe
készültek.

Zentai Oszkáľ
Megadja a szőtKomássy Ákos képviselőnek.

Komássy Ákos
Képviselőtáľsa felszólítása kapcsán ezúton jelzi, hogy előre bejelentett módon, kiilfrilđcin
taľtózkodott, tegnap érkezetthazamivel dolgozott. Hogy abizottsági elnĺjk úr nem a kéľését
és a testiileti ülést kĺivető első bizottsági ülésľe' hanem a másodikĺa tuńe napítendte az
Integrált Településfejlesztési Stľatégia tźlrgya|ásźú, azza| sajnos nem tudott számolni, igy az
előre betervezett kiilftildi pľogľamot nem tudta elhalasńaní, ezért nem vet1 résń. a hétfői
Városgazdálkodási és Pénzngyi Bizottság iilésén. Az Iĺrtegľált Településfejlesztési
Stratégiávalkapcsolatban vannak kérdései éshozzáťuzniva|őja is. Mindenekelőtt arrĺínt jelezte
a képviselő-testületi tilésen is, hogy meglátása szerint egy alapos, következetes munka
eľedményeként összeáIlt arĺyag' összhangban van az eđđig megvalósult vaľosfejlesztési
tervekkel és elképzelésekkel. Azt gondolja, hogy a kerület fejlődése érdekében további
részfe|adatok mélyebb kidolgozásźra, elmélyítéséľe van szfüség. Előszöľ is az eljaľással
kapcsolatbaÍI az a kérdése, erľől a brainstormingos eljaľásľól, amely egy részét előkészítette a
stratégiának nem szerzett tudomást, de megtisztelő lett volna, hogy ha a Képviselő-testtilet
tagsai legalább közvetlen információt kapnak aľľól, hogy ez van és ehhez adott esetben lehet
csatlakozni. Ha jől,. érzékelte a dokumentumokból, akkoľ hétkĺiznapi civil állampolgaľok is
vettek részt rajta. Tehát képviselőként is hozzá tudták volna tenni saját tapasńa|ataikat,
tudásukat, meglátásukat a kozos gondolkodáshoz. Szomorúan tapasztalta, hogy eľľől a
folyamatról csak aze|oterjesáés olvastában értesti|t,haezazohibźtją akkoľ elnézést kéľ. Ha
nem, akkor tegyék meg, hogy legközelebb nem fordul így elo. Bizoĺyáĺa pontosan tudjfü,
akik ismerik az e|otetjesztést, hogy most őtákig lehetne igazábő| beszélni a tarta|mźttól, nem
akarja túl hosszan ľabolni az iđot. Egy kérdése van' amit kifejezetten kiemelne, és amivel
kapcsolatban további fokuszált munkára van szükség.



Ez a szegregátumok és a szegregtrciőva| veszé|yeztetett területek Józsefuáľosban. Nagyon örül
neki, korábban voltak politikai viták ezzel kapcsolatban, hogy van-e szegtegáciő
Józsefuáľosban, vagy sem. Szerinte ezekteljesen meddőek és felrevezetőek voltak. orul neki,
hogy egy szakpolitikai előkészítéssel és szakmai előkészítéssel megszületett
településfejlesztési stratégiában ezutta| konkĺétan és tényszeľűen meg Van nevezve, hogy
vannak bizoĺly olyan tömbjeik, utcáik, ameIyek vagy mtlr most szegregátumok, vagy
szegregáciőkveszélyeztetett területek. Harom szegĺegátumról és hét szegregá|tveszéIyeńetett.
tertiletről van szó, amelyeknek a kiemelt rehabilitáciőjáva| szeľinte az egyík legfontosabb
feladata az onkormtnyzatnak foglalkozni. Bźr hozzá kell tegye, hogy van a szegregátumok
közĺjtt olyan is, amelyik ľehabilitációs program területére esik máľ most is, mert a Magdolna-
negyed tertiletére esik az egyik szegregátum. Fontosnak tartaná, és kéľi is, akár bizottsági
tevékenységbe is belefer, és természetesen a háttérben zaj|ó ďoĺltés előkészítő munkával
érdemes megteremteni az összhangot, tehát azért monđja feltételes módban, hogy fókuszált
munkát kezdjenek el a haĺom szegregátum és a hét szegľegáciőva| veszéIyeńetett terület
fejlesztése javítása tekintetében. A Magdolna negyed program is idén októberben lejár, ha úgy
tetszik szabad fejlesztési területté vźĺIlk az MNP területére eső szegregátum is. Az orczy
negyed programról még mindig nem tudnak az e|vi elkötelezettségnél tobbet. Tehát, ha az
adott esetben van több információjuk arľól, hogy mikor várhatő az orczy negyed progľam
indulása, illetve miből vźtrhatő annak a ťĺnanszírozása mikor vźtrhatő az orczy negyed
pľogram rehabilitációja és milyen fonásból tudják ezt megkezdeni. A harmadik' ami nagyon
fontos kérdés, és szintén erősen kapcsolódik az egyík szegregátumhoz, illetve a szegregáciő
á|tal veszé|yeztetelt teľtiletekhez, ez a Csarnok negyed és a Népszi|1ház utca újrarendezése.
Szerinte ezt is nevezhetik rehabilitációnak, mert ugyan többnyire még nem feltétlenül van
kĺízisben az érintett tömbok túlnyomó tĺibbsége, de a Népszínhtn utca és kornyéke jócskán
kezelésľe és felhozatalra szoľul, tehát szociális munkára is és újjáépítési feladatokľa is, tehát
komplex ľehabilitációs munkaĺa van szĹikség.Ezt mindannyian tudják, beszéltek máľ többször
arról, illetve van az ĺjnkormányzatnak egy elvi dĺjntése is arról, hogy a Népszínház utcźń, mint
kiskereskedők utcáját kívarýa rehabilitálni. Ennek a progľamszerĺí megvalósulásáľól és a
forľásairól sem tudnak még az elvi elhataľozásná| tobbet. Tehát szintén éľdeklődik, hogy
mikor és milyen fonásokból vĺárható a Népszínhtz utca és kĺirnyéke ręhabilitácőjája, illetve
fontos kérdés, hogy a Népszínház ltca és köľnyéke ľehabilitácőjtlba mennyiľe építhető bele
fókuszpontként a Tolnais szegľegátumnak és a szegľegáciő áIta| veszé|yeńetett tömbĺjknek a
kiemelt fejlesztése, bęleértve a szociális ľehabilitációs feladatokat is. Még ami szintén
kĺjzvetetten eklhez kapcsolódó kérdés, amit szeretett volna megnevezní, a konzlltációs
folyamat visszaje|zéseiben szerepel źilampoIgári felvetésként is, hogy varrnak olyan
szegregátumaik, vagy veszéIyeńetett tömbjeik, amelyiknek a környékén a kerĹileti átlagnál is
sokkal rosszabb a ktizmúvek és az utak állapota, ilyen például a Homok utca. Ha jól tuđja,
Polgármester Úrnak is és Alpolgáľmester Úrnak is vannak szándékai érdemi köztęľület
rehabilitáciőra a kĺjvetkező egy-két évben, hogy mennyire tervezik, illetve ha nem tewezLk,
szerctné javasolni, hogy mindenképpen kertiljön a köĺertilet fejlesztési prioritások felé a
leromlott utcával és kĺjzmúvekkel rendelkező szegregátumokba eső tertileteknek az
iljjáépítése. Ez nem megoldás a társadalmi szegregációnak, de fontos eszkoz |ehet az abból
va|ő kívezető úton. Nem kell szavazĺi rőIa, a stratégia támogatását, elfogadását támogaÍta,
mert azt gondolja, hogy egy fontos koherens anyagot tett le eléjiik az a|kotői közösség'

Zentai oszkáľ
Megadja a szőt tigyrendben dľ. Erőss Gábor képviselőnek.



Dľ. Erőss Gábor
Kaiser képviselő társa felszóIalására reagá|na egy Észt azza|, hogy reméli ugyanilyen aktív
|esz a településfejlesztési stratégia megvitatásában' mint amilyen aktív abban, hogy az
ellenzéki képviselőknek egy másik bizottságon kifejtett tevékenységét, illetve előľe bejelentett
távolmaradását kommentáIja. Ha szakrnai munkában is ugyanilyen aktivitással vesz résń, az
mindannyiuk orömére fog szolgálni, hiszen jól ismeri a kerület mindennapjait. Nagyszeľtĺ
lenne, ha eń. a200 oldalnál is hosszabb, nagyon éľtékes részletekben gazdag anyagot, Kaiser
képviselő társa taľtalmilag is kommentálná, és mentesítené a bizottság tagjait a
piszká|őđásokkal tźlmaďja az ellenzéki képviselőket. A másik, amit kért, hogy a stratégiát
tartalmilag és részletesen vitassa meg a Bizottság. Elnök úrnak jelezné, hogy képviselőtaľsa
közben sértegető megjegyzéseket mond, a jegyzőkonyv kedvéért elismételné, amit
képviselőtáľsa mondott' aztmondta, hogy senkit nem éľdekel, hogy te mit kéľtél napirendre.
Ha rosszul idézi képviselőtaľsát, akkor a jegyzőkonyv kedvééľt kéri, hogy ismételje el. A
stľatégiával kapcsolatosan is beszélne, de először meghallgatná avtiasń..

Zentai Oszkár
Képviselő úr ügyrendben kéľt szót, mi azĺjgytenđi javas|ata?

Dr. Erőss Gábor
Javasolja, hogy a bizottsági tilésen ne adjon Elnök IJr szőt azoknak a képviselőknek, akik más
bizottságokkal kapcsolatos megjegyzéseket tesznek, vagy a képviselőtarsaik munkáját
minősítik.

Zentai Oszkár
Megkérdezi Aljegyző Asszoný, hogy az e|hangzott ügyrendi javaslat szavaztsképes-e?

Dr. Mészáľ Eľika
Nem.

Zentai Oszkár
Az igyrendi javaslatľő| szavazni kell, mivel az a mufaj, amikor van egy javaslat és arról d<jnt

a Bizottság. (Egyeztetés.) Dr. Erőss Gábor képviselő úr, legyen szíves legkozeIebb az
ügyrendi javaslat szabtiyait és ahozzászóIás szabá|yait betaľtani és tartsĺík magukat távol a
személyeskedő megjegyzésektől. Megadja a szőt Fernezelyi Geľgely Főépítészi Űgyosnály
vezetőjének.

Feľnezelyi Gergely Sándor DLÁ.
A részvétellel kapcsolatban ezeket a lakossági fórumokat meghirdették minél szélesebb
körben, hogy többen résń. vegyenek rajta. Hogy ha Képviselő Ur ÍIem szęrzett tudomást, azt
nagyon sajnálja, biztos éľtékes észrevételeket tehetett volna. Volt olyan ellenzéki képviselő is,
aki tĺibb alkalommal is részt vettrajta, például Jakabfy Tamás képviselő *.Úgy gondolja, ha
Jakabff képviselő ur tudomást szerzett erről, akkor dr. Erőss Gábor képviselő úrnak is
alkalma lehetett volna. Sajnálja, hogy ez nem t<jrtént meg, bizos gazdagodtak vo|na az
észrevéte|ekkel. A konkľét tigyekĺe áttérve, ezek a szegtegźrciős adatok, amik belekerültek
ebbe az anyagba, ezek a legutolsó népszámlálás során készült felmérések adataí. Sajnos
meglepte, de a legfľissebb adatok ugy néznek ki, hogy 2011-esek. Ennyire lassan folyik
sajnos egy ilyen felmérési munka, és annak az eredménye. Ezze| egyutt azt gondo|ja, hogy
nagyon tanulságos a 2011-es ađatokat is végignézni. Viszont azt is nyilván tudni kell, hogy
20I|. óta is nyilvźln vźitozott ez a kérdés.



Ugy gondolja, hogy a Magdolna negyedben valószínűleg valamit javulhatott ez a he|yzeÍ.,

legalábbis szeretné remélni, hogy a végrehajtott szociális városľehabilitációs progľamjaik
azok azért pozitiv hatást valamilyen szinten gyakorolnak. Valószínűleg nem oldották meg a
szegregácíő problémáját teljes mértékben ezek a progľamok, de azért azt gondolja, egyébként
az adatok változásáből is az|źúszik, tehát a korábbi felmérések és ahhoz képest a 2011-es
adatok egyébként javuló tendenciát mutatnak, đe azt je|z1k, még mindig komoly problémák
vannak, amivel foglalkozni kell. Szükséges és érdemes lesz majd figyelni tovább ezeknek az
adatoknak aváItozásttt., jó lenne, hogy ha a lefutott programjaik után tudna az onkormányzat
is valamilyen szintű ilyenfajta vizsgálatokat is végezni, hogy egyfajta kontroll látsszon a
vtitozásbarl. Nyilván a Statisztikai Hivatal is majd egyszer egy újabb vizsgálatot fog
végrehajtani, ami nyilván átfogóan akkor újra adatokat szo|gáItat majd. Az orczy negyed
pľogľaÍIrmal kapcsolatban, tulajdonképpen azza| az anyagga| ľendelkeznek, amit a Testület is
olyan értelemben ismer, hogy az a döntés, ami egyáltalán ezzel kapcsolatban volt, elvi dontés,
az allhoz készült anyag, amit nagyľésń. a Rév8 Zľt. állított össze, eZ az, ami rendelkezésükľe
á1l. Ameruryiľe tudja, most is, a mostani pľogramok és az iý európai uniós ťlnanszítozási
ciklusban programokkal kell megpróbální háza|ni. Kicsit más ľendszer van' mint korábban,
nempá|yázatokat fognak várhatőan kiírni, mint korábban, és úgy tudja, hogy ezt a progľamot
az önkormányzatptőbźija azokon a fórumokon bemutatni, ahol van esély ana,hogy ebbenaz
új uniós ťlnanszírozási ciklusban sikeľüljön erľe forľást találni. Az is kĺjĺudomású tcjbbé-

kevésbé, hogy a kĺĺzép-európu régiő és Budapest egy fejlettebb kategóriába kertilt, és ez źital
jóval kevesebb forrást tud az ewőpaí uniós fonásokból megkapni. Mindenfele számok
elhangzanak, hogy ebből a hét éves ciklusból mennyi foľľása lehet Budapestnek
összességében, de ezek a számok egyáIta|án nem hangoznakbinatőan,tehát ilyen értelemben
reméli, hogy az orczy negyed pľogramra sikeľül valamennyi forrást a keľületbe megszerezni.
Amit mondott, hogy a Ludovika fej|esńése, tehát a Nemzeti Kozszo|gálati Egyetem
építkezése, eń nem tekintik szociális városrehabilitációnak, de az is valőszínu azért, hogy ez
pozitív hatással mindenképp lesz eÍÍe a környékĺe. Az ideális lenne, ha úgy tudnák a szociális
váľosrehabilitációt azon a területen végrehajtani, hogy ez minéI inkább együttműkcjdik a
kozszolgáIati egyetem fejlesztésével és a két dolog erősíti egymás hatásait, mert így tudnak
legjobb eľedméný elérni. A további dolog, amit említett, a NépszíIlház negyed és a Csarnok
negyedbe felmerült pľoblémákkal kapcsolatban, valóbarlígy van, hogy a Népszínházutcźra,
amely meghatározza ań. a negyedet, tĺjbbféle programterv, vagy ĺjtlet már felmenilt. Itt is
ngyanaz a probléma, hogy a forrást nyilván az'önkoľmányzat maga csak kis ľészben tudja
megteremteni, egy ilyen típusú programhoz. Ujra és újra felmeľĺilnek különbozó igyek,
arr;jldlez talán lehetne kapcsolni, például a Blaha Lujza téľ rendbetétele, amit sok éven
keresztül próbáltak maľ tető aláhozní. Ujra újabb prőbá|koztlsok vannak, és ez úgy készül,
hogy valamilyen hatással próbálna lenni a Népszínház ltcának egy ńszéro Nyilván ez nem a
NépszínhĺŁ utcának a ľehabilitációs programja, amire gondolt, ilyen módon próbálnak a

Népszínházutca felé is koze|iteni, hogy megpróbáljanak ott is elorelépni. Itt megint a forrás
meg1a|áIása a legnehezebb kérdés. Ha ott valamilyen program elindul, akkor azokat a
tertileteket, amik azon a köľnyéken szegregáciőval sújtottak, azokat nyilván bevonják ebbe a
programba. És még egy pontot említett, a rossz állapotú utcák javítása, eZ aZ

önkormányzatnak egy folyamatos feladata, viszonylag sok utcával sikeľrilt szerencsére
fogIalkozniuk az ęlmúlt időszakban, de nagyon sok olyan utca és úttest van, aminek nagyon
nagy szüksége lenne arĺa, hogy fog|a|kozzanak vele, amennyiben sikerĺil, itt eĺĺe azért
á|ta|ttban még az onkormźnyzat saját forrásai is tudnak szolgálni. Ezeket nyilván a
költségvetés keretein belĺil próbálnak időről-időre az iĄabb és újabb szakaszokat megcsinálni'
Most még az MNP III. maľadék forrásaiból még egy kis utca és közteriilet megújul, de
folytatódik tovább, ha újabb forľások rendelkezésre állnak.



Zentai Oszkáľ
Megadja aszőt Kaiser József képviselőnek.

Kaiseľ Jĺózsef
Elmond egy-két dolgot dr. Erőss Gábor képviselőnek erľől a programról. Komássy Ákosnak
maximálisan igaza van, hogy nem lettek eléggé értesítve, mint képviselők arról, hogy mi
történik például egy Főépítészi lrodában.Eztmár nem egyszer jeleńe a ľ.oépítész úmak és azt
gondolja, mivel a képviselők azokon a teľületeken vannak megvźiaszÍva, egyéni
képviselőként, vagy listás képviselőként, ezért ań, gondolja, hogy egy ilyen megbeszélésre
minimum meghívó kellene. Ha felhívják a figyelmfüet a képviselőknek, hogy van egy ilyen,
azt gondolja, hogy megpróbálják felvenni a kapcsolatota Főépítészi lrodával' ha nem jő az
idopont, akkor esetleg tudnak beszélni rő|a.En' évek óta szorga|mazza aFőépítészi Irodától
dr. Feľenc orsolya képviselőtársával, pontosan a Magdolna negyed programnak az
előkészítési hiányosságávaI kapcsolatban, ahol szintén nem kaptak meghívókat. Szeretné, ha
az ęIőkészítésben kapnának meghívást a Főépítészi Irođátő|. 20I1-es anyagnak a nagy
részében az lźúszik, nem sikerült a Lakatos Menyhért Iskolát bevezetni, még mindig Erđélyi
iskolának van nevezvę. Van egy pár olyan probléma, ami szerinte nem aktuális ebben az
anyagban. Előszĺjľ is nem veszi figyelembe ez az anyag, hogy 4 év eltelt, és a
munkanélküliség vźitozott. A szegregációnak az amértéke, amely a szocialistakormźnyzás
alatt alakultki, az csökkent, mivel sokkal többen dolgoznak a kerületben, sokkal többnek van
piacon is állása, és ha nincs á|lása, akkoľ közmunkában is részt vesznek. Vagyis teljesen más
minőségű életet kezdenek élni embeľek és a szegregáciőnak egyik kiváltó oka az, hogy az
embernek nincs mit csinálniuk, mivel ezeknek az embereknek, akik alacsony képzettséguek,
vagy nagyon szegény soľba kerĺiltek, vagy a maguk, de inkább a társadalomnak a
közömbĺjssége folytan is, szegľegálódnak. Ha a gazđasági élet újból fe|virágzlk, és az
embereknek van munkájuk, akkoľ nyilvánvaló, hogy a szegregźrciő ez tital csökken. Még
valami csĺjkkenti a szegregációt, az anyagban nincs erľő| sző, de azért érdemęs lenne
foglalkozni vele, a kĺizoktatással meg a közmunkának az olyan bevezetésével, amely
erősebben lépteti ki a szegregácioban élő embereket a veľsenypiac felé, és a társadalom fele is
nyitottá teszi őket, meľt sajnos azt is látni kell, hogy ezeknek az embereknek a nagy része
bezźrőd1k. Pontosan azért zárődik be, mivel tgy érzi, hogy a társadalom nem törődik vele,
séľtettnek érzi magát, és nem megéľtettnek érzi magát, és ezértbeztlrkőznak. Ha erősítik ezt a
tudatot benniik, akkor segítik a szegregáltságnak az érzését és a fokozását. Azt el kell
mondani, nyilván nem dr. Erőss Gábor képviselő tarsának mondja e, teljesen felesleges, mit
mond neki, elmonđja a képviselőtársainak, naponta kint van a terĹiletén, naponta foglalkozik
az ott. élőkkel, naponta foglalkozik az ott levő taľsasháza|rka|, keményen đoIgoznak azon,
hogy ez a szegĺegáciőérzés megszűnjön. Az önkormányzatnak van 500 milliós fejlesztési
programja, amit a tálrsashźyaknak és a bérhazaknak ad, az is pontosan erről szól. Azt lehet
látni, hogy ilyen programokĺa nagyon nehezen Iehet pénzt szerczĺi. Mivel a közép-pesti régió
és Budapest kiesik ebből az eurőpai uniós támogatási programbó|, ezértnehézmegkapni azt a
tészt, ame|yet az önkormányzat két, a 80-90 Yo hozzájarulást. Sajnos ki kell vtrlli.' amíg a
Ludovika Egyetemnek és a kĺirnyéken az oľczy Kertnek az építése és fejlesztése 80-90 %-os
állapotban |esz. Az otczy negyed progľamnak azért van ęgy nagyon jő arlyaga, arrit2007 és
2008. közĺjtt dolgoztak ki a Rév8 Zrt-ve|, eľre utalt Főépítész uľ. Ebből el lehet indulni. Van
egy Magdolna negyed pľogramjuk, amiben voltak olyan soft programok, amit át lehet nyilván
ültetni az orczy progľamÍa, ha meg|átja a lehetőséget az ĺinkormányzat, szerinte pillanatok
alatt <jssze fudnak dolgozni egy hasonlő, tal'źn még nagyobb volumenű progľamot, mint a
Magdolna negyed program.



Nagyon jó lerrne' ha a Magdolna negyed program nem állna le, hanem valamilyen módon
folyatni tudnák egyes elemét, mint a Családfejlesztési Irodának a munkáját, vagy a családok
segítését. Bizonyos eszközökben ezeket meg kell nézni, hogy milyen módon lehet folytatni.
Például kesztýgyári munkákat, amelyek nagyon beépĹiltek az ĺjnkormányzat életébe és ezek
is a szegľegátumoknak a megszúnését segíti. Nyilvan aú. |ehet látni, hogy nagyon mélyről
indult kerĺilet, a nyóckerből indultak, és a Józsefuáľosba szeretnének beérkęznl. Az anyagga|
kapcsolatban trrásik kérése valr, lrogy fekete betrĺvel, fekete lráttéľľel a nyomtató így hozza,
olyan mintha ki lenne cenzutázva. nem lehet látni, hogy mi van oda írva. Ennyit szeretne erről
a koncepciőről,igazából ajövójéről szeretne ennek a koncepciónak beszélni' Jovője megaz
legyen, hogy az orczy negyed program végre elinduljon. A Magdolna negyed progÍam a saját
erőforrásaikľa van bízva, ezért igyekezzenek valamilyen erőforľást szerczni tá, hogy
folytatódjon, ań. gondolja, hogy ez a 8 éves, 10 éves progľam' ami a Magdolna negyedben
megy, nagyon jó volt arra, hogy lássák azt, hogy ezek azt emberek, akik ezeken a helyeken
élnek, igenis fogékonyak, előľe akarnak lépni, csak nem Iarják a lehetőségeket. Ezért nekik
kell feléjük nyújtani és segíteni az előre|épésben. Az épitészettel kapcsolatban az egyLk
legszebb utca a Diószegi utca' Az épületek is nagyon szépek, arra kellene fordítani nagy
hangsúlyt, mint ahogy a Magdolna negyedben a kis zsidó negyedet kellene valamilyen módon
megmenteni építészetileg, ugyanugy az orczy negyedet is meg kellene menteni. Erľől nem
|átott uta|ttst ebben a munkában. Azt gondolja, hogy Józsefuaros a XIX. század végén és a
XX. század, elején kialakult hely volt, és szeretné |átni azokat a homlokzatokat továbbra is és

azokat az etófeszítéseket, hogy ezek a homlokzatok a város díszei legyenek.

Zentai oszkár
Megađja aszőt dr. Eľőss Gáboľ képviselőnek.

Dľ. Erőss Gáboľ
Azt gondolja, hogy Kaiser képviselő önmagát minosíti megsegyzéseivel. Kérdezi, hogy a
kiilĺlnböző területeken a bölcsődei ellátástól a zöldfelületig, mik azok a konlľét
előterjesztések 6-18 hónapos időtávban, amelyek várhatóak a testĹileti, vagy bizottsági ülésen,
és ennek a stratégitnak a megvalósítását fogiák szolgá|ni. Minden területre érti ezt, amiket a
stratégia érint. A bcĺlcsődei helyekkel kapcsolatosan kérdezi, hogy a stratégia gyengeségként
említi, hogy nincs elég férőheIy, váĺhatő-e ezzel kapcsolatosan konkľét lépés, vagy Elnök Ur
é|-e ezze| kapcsolatosan báľmilyen kezdeményezéssel. En. azért tartja fontosnak, meľt
osszefi.igg azza| a másik problémával, a szegregációval. A bölcsődei e||átáshoz valő
hozzáférés az egyik kitörési pont a szegregáciőból társadalmi értelemben. Továbbá, az anyag
említi az üres épületek kihasználatlanságát, ezek és az utes lakások kérdése hogyan fog a
jövőben megoldódni? Ez sziĺtén összefüggésben vaľa szegtegácíoval. Fontos lenne, hogy a
piacot növeljék, illetve ahozzáférhető üres lakásokat hozzáférhetővé tegyék, ezze| is segítve a
deszegregációt. Javasolja, hogy amennyiben lakáspályázatokat ír ki az onkormanyzat,|ehetne
olyan egyes negyedekĺe lebontott páIyazatokat kiíľni, amelyekben a különböző negyedek
kiilcjnbcjzőfeleképpen lennének érintettek, oly módon, hogy a szegregációval sújtott, vagy
veszéIyeztetett teľĹiletekĺe kimondottan céIozni lehetne azokat apá|yázatokat, amit műveltségi
cenzlshoz kötnék. Például a Magdolna negyedbe vonzanfü a középosńálý és fordítva, a
Palota negyedekbe szociális bérlakásokat kellene teľemteni, ezze| is biztosítva, hogy el
tudjanak költozni a szegényebb családok például az orczy negyedből. (Hangjelző hallatszik, a
hozzászólási idő lejórtát jelzi.) Kérdezi Eln<jk Urat, hogy folýathatja-e?
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Zentai Oszkár
Kéri, hogy fogja rövidre a mondanivalóját Képviselő Úr, és tartsa be a hozzászólási
időkorlátot!

Dr. Erőss Gábor
Fontosnak tĄa, amit Komássy Ákos képviselő elmondott, csak szeľinte konkĺét lépések
kellenek. Azt gondolja, hogy kormźnyzati intézkedések ktjvetkeztébęn mindazok a helyi
pozitív mikĺoprojektek a visszájukľa fordulhatnak, például a szociális ellátórendszer
visszafejlesztésére, vagy olyan dolgokĺa, miĺt az oktatásügy. A kormányzatkor|átozni akarja
még az éretíségizők sztlmźĺt is, és az egész azt je|enti, hogy a szegénységben éIő családok
nehezebben fogják tudni eljuttatni a gyeľekĺ.iket az érettségire, ezért erősĺjdni fog a
szegregáciő. Ezt kellene helyi szinten ellensúlyozni, de kérdés, hogy ez egyźitaIźn lehetséges-
e. A zĺildfelületekkel kapcsolatosan elmondja' hogy Parízsban például a sűríĺn lakott
teľtileteken nemcsak fák, hanem zöldfalak lettek létesítve, amivel növelték a zcjldfelületď, ez
szép és javítja a város levegőjét. Jőzsefvźtros lehetne az e|só ilyen teriiletKozép- Európában,
ahol a legtöbb élő zoldfal van, ami növeli az é|etminőséget, a jó levegő mellett.

Zentai oszkáľ
Y á|aszadásra megadj a a szőt đr. Mészźľ Erika aĽ1 egy ző asszonynak.

Dľ. Mészár Erika
Hangsúlyozni szeretné, hogy azért készĺJlt eI ez az e|őterjesztés, mert a jövőben így fognak
tudni pá\yázni. Ebben az arLyagban cé|ońák meg azokat a területeket, amiket fejleszteni
szeretnének. Arĺa a kérdésre nem tud most válaszo|ni,hogy az elkĺjvetkezendő 6, 12, 18
hónapban milyen e|őterjesńések várhatóak ezen anyagga| kapcsolatban, hiszen meghatźrozza
a dontéseknek a Képviselő-testület elé kerülését a költségvetés. A}hoz, hogy koncepcióban
meghataľozott célokat megvalósítsanak, al.lhoz pénz kell. Ha fudnak saját fonást biztosítani
bizonyos terĹiletek megvalósítźsźlhoz, ez a jovő évi kcjltségvetésben meg fog jelenni,
egyébként meg a páIyazatipénzekfogiák meghatározni, hogy mikoľ milyen anyagok kertilnek
a Képviselő-testiilet elé. A bölcsődei kérdéssel kapcsolatosan elmondja, hogy Elnök Ur mar
felkérte a Hivatalt, hogy vizsgáljak meg azt, hogy mekkora a bölcsődei ferőhelyek
kihasználtsága,hogy szükség van-e aĺra,hogy plusz bĺilcsődét építsenek a keriiletben, illetve
az ővođai ferőhelyeknek a számát is folyamatosan vizsgáIják. Egyetéľtenek abban, hogy
fontos az,hogy hogyan indul a gyerek, hiszen a bölcsődében lát egy másfajta mintát a gyerek,
és ez egy fontos ritravaló |esz szttmźra. Tehźlt, ha friss statisztika azt mutatja, hogy valóban
indokolt, akkor biztos, hogy a jövő évi költségvetésnél, ha más nem, de a teruezés sora meg
fog jelenni benne. Az ĺires épületekkel kapcsolatban elmondja, hogy voltak cé|zoÍt
Lakźspá|yázatok, példáuI ťĺataI hazasoknak, vagy általános iskolai végzettségueknek írta kj a
Képviselő-testĹilet. Van egy vagyongazdálkodási terv, ami a kozép-, hosszútávú célokat
határozza meg, ebben benne van, hogy mit szeľetnének az tires lakásaikkal, de eń.
folyamatosan felülvizsgálja a JGK Zrt., és valószínĺĺleg jĺlvőre ez a terv ismét a Képviselő-
testĹilet elé fog kerülni. A szakmai ńszétFőépitészUr fogja elmondani.

Zentai oszkáľ
Y á|aszađásr a megadj a a szőt F ő építész Úľnak.
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Fernezelyi Gergely Sándor DLA
A kormanyzati szociális intézkedések ľájuk is hatással vannak, mint az egész országra, de
csak a saját onkormtnyzati szinten tudnak bármit tenni. Ezekkel a programokkal próbálják
megtenni minđazt, amit tenni lehet. A közösségi teľvezéssel kapcsolatosan elmondja' hogy
egész Nyugat-Euľópa felfigyelt a Teleki téren lezaj|ott fejlesztésekĺe. Mindenki, aki ebben
részt vett, pontosan tudja, hogy ez európai színvonalú dolog volt. Ugy gondolja, hogy ennek a
pozitív hatása is érződik. A fenĺrtarthato á||apot armak köszonhető, hogy az ott élő emberek a
sajátjuknak érzík, óvják, vigyáznak tá. Ez közĺĺsséget teremtett. Ha |esz lehetőség hasonló
tervezésre, azisbiztos ilyen pozitív hatással bíľ' A zĺjldfalakkal kapcsolatosan elmonđja, hogy
ez egy olyan technikai, technológiai dolog, ami nagyon látvĺínyos, de valój ábarl' egyfajta
erőlkĺjdésnek gondolja. A háľomszintű zöld felület: frĺ, bokor, fa, ezek azok, amik igazáĺ
mfücidnek, ami magától a természetben is létezik. Egy zo|đfal egy mesterséges öntözéssel
fenntartható, de nehezebben, mint amikor egy természetes zĺjldfelület van. Elsősorban azt
tartja jónak, hogy a városban akárhol, ahol lehet, ott inkább próbáljanak fakat tiltetni és a
meglévő paľkokat kaľbantartani és múködtetni.

Zentai Oszkár
Megadj a a szőt Camara-B e r eczki Ferenc Mikló snak.

Camara-Bereczki Ferenc Miklós
Az lehetne az a|apja a tervezésnek, ha el|átná az onkormányzat azokat a feladatokat,
amelyekľe a tĺirvény kotelezi. Például akoztisztaság, varosĺizemeltetés. A Népszínház utca-
Bacsó Béla utca-Blaha Lujza tér környéke borzalmas állapotokat él meg. Nincs ott egy
nyilvános wc sem' holott az egy1k legforgalmasabb kĺirnyék, valóban évek óta pľóbálnak
előrelépni ebben az ugyben. Polgármester Urat kéri, mint a Fővarosi onkoľmanyzat egyeÍ|en

tanácsnokát, hogy segítsen ezt megoldani. Ezek és a környékbeli utcák szenvednek
folyamatosan az emberi Ĺirítésektől, fekáIia, vizelet. Nem jó megoldásnak tĄa, hogy a
NépszínhĺŁ utcában a padokat felszedték. Volt olyan előterjesztés 2013-ban, ami aľľól szólt,
hogy 5 millió forint éľtékben a Népszínhźz :utcát és köľnyékét plusz takaľításban részesítették,
úgy, hogy hétvégén is takaľítottak, de ennek hatásait nem érezték. Szerinte meg kellene
fontolni a további hétvégi takarítást ott a környéken. Erre nem lehet rtůluzni azt,hogy eZ ęgy
fővárosi hatáskör, mert ezt nem fogjĺík megoldani, mint ahogy most sem tették. A
városüzemeltetési szo\gáIat szerinte nem jól végzí a dolgát, ebből is látszik, és abból is, hogy
amikor voltak a faültetések, akkor eltiltettek több mint 50 fát, amiből 40 kipusztult. A
Ká|vária téľen a kutyafuttató melletti részt teljesen kitaposták. ott vagy a tervezéssel volt a
gond, vagy a fenntartással. A keľtész munkákat sem végzík e|. Ezze| a kérdéssel valamit
kezďeĺi kellene, és megoldást találni rá.

Zentai Oszkár
Most ügyrendben kér szőt, de nem fog erről szavazást elrendelni, meľt amit elmond, az
kiilĺjnben evidencia lenne. AhozzászóIások utĺĺn elértek arÍa a pontra, hogy ismét felhívja a
bizottsági tagok figyelmét a bízottság ügyľendjéľe. Tudja, hogy magánbeszéIgetésekben
előfordulnak az í|yen froclizások, szeméLyeskedések és nem is veszik ezt annyira bántónak,
mint amilyennek más sztlmára ez hangozhat. Ez egy jegyzőkönyvezett nyilvanos
önkormányzati bizottsági ülés, és aľľa kéľi a résztvevőket, hogy órizzék meg az ĺilés
méltóságát és tartózkodjanak ezektő| a piszkálódó, szuľkálódó megjegyzésektől.
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A másik észrevétele az, hogy most egy nagyon bó témánźIl vannak, ďe az általános politikai
nézetkülönbségből adódó vitákat, meg Józsefuáros teljes helyismeretét nem sztikséges minden
napirendnél megvitatni, hanem szerctĺé kérni a bizottsági tagokat, hogy közvetlenül az ađoĺI
napirendhez tartoző észrevételeiket, kérdéseiket és építő jellegű javaslataikat, esetleg
határozati javaslataikat mondják el, hogy a bízottság tudja végezní a munkáját. Camara-
Bereczki Ferenc Miklós kérdéseire aváIaszađás kĺjvetkezik. Megadja aszőtFőépítész Umak.

Fernezelyi Gergely Sándor DLA
Viszonylag kevés olyan kérdés van, amire egytĺItaltn válaszolni tudna. Amiket említett
Képviselő Ur, ezek nagyrészt olyan üzemeltetési kérdések, amelyeknek semmilyen
kapcsolódásuk nincsen az Iĺtegrált Telepĺilésfejlesztési Stľatégiához, tehé./- ezekľe nem
reagźina. Majd azoknak kell jelezni az észtevételét, akire ez tartozík. A Kálvária téneI
kapcsolatban egyetlen pontot ta|á|t, amiľe reagá|na' hogyha tryy |átja, hogy az egyik
buszmegállónál a burkolatfelülęt nem elegendő aIlhoz, hogy a buszra várók elférjenek, ha ez
így van, akkor ań.meg fogiák vizsgá|ni, hogy üzemeltetési kérdés-e, vagy tervezési.

Zentai Oszkár
Megadja aszőt Simon Gyorgynek.

Simon Gyärgy
Csatlakozik azo|<hoz, akik hiányolták a meghívónak a megérkezését eze|<re a
megbeszélésekľe, nagyon szívesen olvasott volna anyagokat és szőLt volna hozzá.
osszességében egy jó anyagnak tĄa, de most |átja e|oszor. Csatlakozik azo|dloz, akik azt
mondják, hogy eléggé elavult, ľégebben készült arryag leporolásáról van szó, ahol a leporolás
nem minden esetben sikerült. Maľadtak benne olyan elnevezések, amelyek soha nem voltak
Józsefuarosban, például van egy olyan teriilet, amelyet a Könyves Kálman körut hatźrol,
Józsefuaľosban nincsen Ktinyves Kálmán kcirút, csak úgy felhívja a figyelmet' A Szźnados
negyedben nincsen, viszont Józsefuárosban van. En. a teľĹiletet érinti egy olyan beľuhĺízási
tervezet, amely alul van tervezve, ez az Asztalos Sandor utcai feltáró út, ami nem veszi
figyelembe, hogy éppen most fejeződik be egy tĺibb milliardos benlhtnás, a szźnlábű híd
felújítása, nem egy zoldmezos útnak a megépítése. A fejlesztési tervet újľa kellene tárgya|ni,
mert nagyon sok minden maľ más oldalon megvalósu|t. AzAsztalos Sandor úti elkertilő .Útraa

másfel milliárd csak az önľészt jelentheti, ha 90 %o-os támogatást várnak.

Zentai oszkár
Y áIaszadźľľ a me gadj a a szőt Főépítész Úrnak.

Fernezelyi Gergely Sándoľ DLA
Kaiseľ Umak és Simon Képviselő Urnak is válaszolna. A Képviselő-testiilet döntött arľól,
hogy ez az ITS elindul. Sőt a döntésbe az is bekeriilt, hogy Szaľka-Turőczi Tímea |esz a
vaľosi koordinátor, aki eń. az ügyet viszi, őt bármikor meg lehetett volna keresni ebben az
tigyben. A honlapon is folyamatos tájékoztatást adtak az Integtált Településfejlesztési
Stratégiáró|. Az egyeztetésehę intézményeket, civil szervezeteket, egyházi szervezetęket
hívtak meg. Az, hogy most ta|źikoznak ezze| a dologgal előszĺĺľ, abban nem tudtak többet
tenni, mint amennyit tettek. A százlábil híddal kapcsolatos pľoblémát ismerik, sajnos az
építése űgy zaj|otÍ.le, hogy a keľület akkor szerzett tudomást a híd építéséről, amikor azt már
építette a BKK. Az Asztalos Sándor utcával kapcsolatosan, amit a stratégia is taĺtalmaz, ezt
mźr aÉgi szabáLyoztlsi teľv is tarta|mańa, és a BKK-val t<jbbszor egyeztefue lett.
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Egy Integrált Településfejlesztési Stratégiában nem konkĺét megoldások szerepelnek, hanem
stratégiai célok, és ez a stratégiai cél friggetlen attól, hogy a száz\źhu hídnál akeresztezőďés
hogyan épül ki. Nem a statégiát kell alakítani, hanem a konkrét megoldást kell majd annak
megfeleloen formálni, ahogyan a he|yszin ott kialakult. A Százados út, Hungária körút és

Kcinyves Kálman koľút tekintetében ahibát, amit je|eztek, előfordulhat, hogy van benne hiba,
ezt meg fogiák vizsgálni, de a stratégia lényegi kérdést nem befolyásolja. Az adatok
frissességével kapcsolatban a stratégia elkészítésénél a rendelkezésre á11ó adatokat lehet
felhasználni, ilyenek anépszám|álási adatok, de adatgyűjtések is történtek, de ezeknem olyan
adatok, mint amiket a Statisztikai Hivataltud ľendelkezésre bocsátani.

Zentai oszkár
Yá|aszadásramegađja a szőt dľ. Mészár Erika aljegyző asszonynak.

Dr. Mészáľ Erika
Arra kéri aFoépitész lľodát, hogy minden olyan kérdésben, ami a kertiletet érinti, és az iľoda
sok ilyennek foglalkozik, fejlesztés, varos ĺehabilitáció, erről kapjanak ktilön tźĄékoztatőt a
képviselők. Nem vaľható el egyetlen egy képviselőtől az, bár a honlapon és az újságban
megjelent, és valóban volt képviselő-testületi ülés előtt is az anyag, hogy mindig mindenben
abszolúte naptakészek legyenek, hiszen a keľiiletnek van más egyéb ügye is, amivel
foglalkozni kell. Aľra kéri a Tisztelt Képviselőket, hogy váIaszźt fogadjak el Főépítész Ur
vá|asza helyett.

Zentłi Oszkár
Megadj a a szőtKomássy Ákosnak.

Komássy Ákos
Köszöni, hogyha ezen tti a döntés-előkészítésben jobb tájékoztatást kapnak. Említésszinten
megjelenik az arlyagban, a szomszédos kerĹiletek problémafelvetésében is szeľepel a Rákóczi
ut és az Üttoi rĺt. Van.e elképzelés arra, hogy ezekkel kezdenek-e valamit? Van kezelendő
probléma mindkét tulterhelt főúton. Javasolja, hogy a jövő évi k<iltségvetés teľhéľe a
társadalmi helyzet felméréséľe keriiljĺin soÍ. Részben személyes tapasńa|ata. részben
sziilőtársaktól kapott visszajelzés alapjan nagyon nehéz a bölcsődékbe való bejutás, mert az
éppen állásban nem levő anyukfü gyerekeit nem veszik ftjl a b<jlcsődébe. A legutóbbi testÍileti
ülésen kért tájékońattst a bérlakásokĺól, és arrő| a 150-ről, anikozszo|gtlIati céIura ki lett
írva mikoľ iirĺiltek meg, és milyen használható lakások vannak még. Ezt az írásbeli
tájékońatást mikoľ olvashatja majd? Az orczy negyeddel kapcsolatban szőbeszéd, hogy a
Ludovikának van egy olyan szánđéka, hogy a Diószegi 18-22 helyéľe építsenek kollégiumot,
de ezt még írott formában nem látta. Ezze| hogy állnak? A Ludovika körüli fejlesztésekĺől egy
részletes tájékońatást kéľ. Konkľétan, arĺi a legjobban érdekli, hogy lesz-e a Diószegi 18.22-
nek a kiüľítéséből új funkcióval tönénő újjáépítéséből valami? Javasolja a korábbi javaslatát,

de bizottsági iilésen kívül megkeľesi Elnök Urat ezze| kapcsolatban' hogy abizottsági iilések
is kertiljenek bele az online kĺjzvetítésekbe. Jegyző Asszony korábbi tájékoztatása a|apján
gondoskođott arľól, hogy az idei költségvetésben meglegyen a foľrás. Jó eséllyel növelné a
bizottsági üIések moderáltságát.

Zentai Oszkáľ
Y áIaszadásr a me gaďj a a szőt dr . Mésztr Erika a|j e gy zó as szonynak.
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Dr. Mészár Erika
Az ađatok fľissítésével kapcsolatban Főépítész Úrék ennél a stratégiźnál, koncepciónál
valóban csak a népszám|źtlási adatokat tudták figyelembe venni, de ahogy mondta Képviselő
Ur is, magának az onkormźtnyzatnak is vannak olyan adatáI|ománya, amit ha összeľaknak,
akkoľ egy frissebb képet tudnak szerezĺi. Erre nem is biztos, hogy külön fonást kell
biztosítani, de fog foglalkozni a Hivatal ezze| a kérdéssel. A bölcsődével kapcsolatban,
vizsgá|ják a ferőhelyek számát, ahogy Képviselő Úr hozzźtszólásából kiderült az, hogy az
állásban nem lévő anyukák gyermekeit nem veszik fe|, ez is egy olyan jelzés, hogy ki vannak
hasznáLva a bölcsődék. Valószínúleg a költségvetés ennek megfelelően fog elkészülni, de
erről majd külĺjn a Képviselő-testület fog dcinteni.

Zentai oszkár
Megadj a a szőt F oépítész Úrnak.

Fernezelyi Gergely Sándoľ DLA
A Diószegi utca, Ludovika fejlesztés kérdésében valóban voltak és vannak mindenfele
elképzelések. A 

' 
Ludovika fejlesztését, a Nemzeti Közszo|gáIati Egyetem fejlesĺését a

Kormánybiztos Uľ szervezi, azt, hogy hogyan haladnak előre, affa nagyon kevés rálátásuk
van' tehát ebben nehéz tájékoztatást adni. Az Orczy Negyed Program mindenféle ötleteket
próbál felvonultatni arra, hogy ott milyen megoldások lehetségesek, ami ebből dokumenfum,
azt ismerik, a tcjbbi valóban csak szóbeszéd. A fobb utak forgalmával a stratégia ktilön nem
foglalkozik, de ennek az az oka, hogy a VIII. kerületi stratégia egy főváľosi stľatégiával fiigg
össze és részben egy orszźlgos stratégiával. A főbb utak, mint az,ŕJllrői út, a Rfüócziílt, és a
Keľepesi út tengelye, ezek olyan utak, amelyeknek a foryalmát nem a VIII. kerület belső
működése hatátozza meg, hanem nyilván a városszintú közlekedés. Arró1 lehet beszélni, hogy
a Rfüóczi úti villamos kiépítése után szűkti|ne az autósforgalma és az elkerülő utak megfelelő
kapacitással rendelkeznek. Innentől fogva ez ÍLem a VIII. kerĹilet kompetenciźlja |esz. A
stratégia erről keveset tud mondani.

Zentai oszkár
Megadja a szőt dr. Erőss Gábornak.

Dr. Eľőss Gábor
Mi volna akkor, ha monitoroznźk. ennek a stratégiának a megvaIősításźlt, oly módon, hogy
félévente napirendre veszik az Integrált Telepiilésfejlesztési Stratégia kérdését, és
monitorozzák annak a megvalósításźń' ami aztjelenti, hogy abban a 6 hónapban, amit maguk
mögött tudhatnak, mi történt, mi nem tĺjľtént. Azért, hogy egy i|yen gazdag és éľtékes anyag
ne maradjon írott ma|asń,. Konkĺétan meg kéne csinálni, a gazdasźĺgi fejlesztési irányok és
ötletek között varL a zoldipar. A b<jlcsődék fejlesztését akadályozza péLdźnl a szakemberek,
pszichológusok, fejlesztó pedagógusok hiźnya is. A gyengeségek között szerepel az,hogy a
tfusasházak belső zöld udvaľainak kialakítását meg kell csinálni és érdemes is megcsinálni.
Játszőterek. parkok létesítése Ĺiľes telkeken. Várva vĄák azokat az e|őterjesztéseket, amelyek
ezeket célozzti< meg és 6 hónap múlva örĺimmel fogiak konstatálni' hogy ilyen nagyszenĺ
előterjeszéseket szavaztak meg. A Rfüóczi úton a homlokzatok rendezése is egy
megvalósíthatő cél' lehet. A zĺildfelületek híressé tennék Józsefuĺírost. Ahol nincs zöldfelület,
ott ĺisztĺinözné a Főépítész Uľat, hogy az iĺlnovatív megoldásokľa legyen nyitott. Nem az
összes józsefuaľosi tuzfa|at zö|dítenék' de kęttőt-hźtrmat igen, és megnéznék, hogy ez
talźikoz1k-ę a lakosság helyeslésével. Javasolja, hogy pályźzatokat írjanak ki bizonyos
negyedekľe specifikusan oly módon, hogy kombináljak a szociális és a területfejlesztési
szempontot.
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Zentai Oszkár
Szavazásra bocsátja dr. Eľőss Gábor ügyrendi javaslatát, miszerint félévente monitorozzák az
Integrált Településfej lesztési Stratégiát.

l7012015.(IX.30.) sz. EMBI határozat (3 igen.6 nem szavazattal.2 tartózkodás mellett)

Az Emberi Erőforrás Bizottság úgy dönt, hogy nem fogadja el dr. Erőss Gábor ügyrendi
indínányót, mely szerint félévente veg,,ék napirendre az Integrált Településfejlesztési
Str at é gi a kér dé s é t, é s mo nit or o zz ák annak me gv aĺ ó s ít ás át.

Zentai oszkáľ
Dr. Erőss Gáboľ felvetésére váIaszol, hogy az onkormányzat vezeto tisztségviseloi
készítsenek If-Ił hónapos tervet, rájukbízná, hogy ezt elkészítik-e' vagy nem, illetve, hogy
erről beszámolnak-e' A felvetés olyan szempontból nem rossz' hogy a stratégia akkor jó,
hogyha aú. meg lehet valósítani. En" a megvalósítási szźĺnđékot, illetve Józsefuáros pá|ytnati
pénzhezjutási lehetőségeinek elősegítését és az ebbeĺ való munkálkodást semmiképpen nem
vitatná elJózsefuáros tisztségviselőitől. Az elmúlt ĺit év fejlesztéseiben is látták, hogy nagyon
sok kapcsolatot megmozgattak, és a Hivatal segítségével nagyon sok szakmai munkát el is
végeztek. Folyamatos lehetőségekhez mérten fognak a sziikséges előterjesztések elkészülni. A
lehetőségeket maximálisan ki fogja használni Józsefufuos vezetése. Megađj a a szőt dľ. Eľőss
Gábornak.

Dr. Erőss Gáboľ
A konkľét példák kozül az t.ires telkeken való parkok létesítéséróI, vagy az uđvarok ztjldítése
témttban, ha esetleg van ilyen terv, akkoľ azt ismertessék.

Zentai oszkáľ
Megadj a a szőt Főépítész Úrnak.

Fernezelyi Gergely Sándor DLA
A stratégia épp azért születik, hogy az onkormányzatnak minden dontésében ezva|arrll|yeĺ
módon visszakĺjszön, ez lenne az iđeá|ishe|yzet. Maganak a stratégítnak is a tésze, hogy egy
monitorozást milyen módon vár el a rendszer. Ez nem egy 6 hónapos dolog' a stratégia 9.
pontjában az szeÍepel, hogy milyen módon keII eń' időről időľe monitorozni. 2023-barl
mindenképpen kell egy felülvizsgá|atottartani, ennek van egy ritmusa, amikor a monitorozás
sziikséges. A konkĺét szociális vaľos-rehabilitációban egyébként az MNP-III-ban benne
vannak azok az elemek, amelyek valamilyen szinttĺ monitoľozást lehetővé tesznek. Ezek
részben meg1örténnek, ehhez nem szfüséges a bizottságnak külĺjn erről döntést hoznia. A
zöldudvarokkal kapcsolatosan folyamatosan zajlanak ilyen típusú dolgok. A Palota
negyedben a ľÉn_roZpáIyazatkeretében töľtént megújítási progIam' voltak udvaľ-felújítási
pľogramok, amelyek pont ezt a dolgot cé|oztźk és j<ivőben is pľóbálnak ilyen típusú
pá|yźzatokat, amennyiben pénzügyi fonás van eÍTe' kiírni. Ezek megtöľténnek a stratégiai
elveket kĺjvetve.

Zentai oszkár
Megadja a szőt Balogh István Szilveszternek.
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Balogh István
Egy településfejlesztés célkitűzése mégiscsak egy adott területnek, a veľsenyképességének, az
innovációjának az eĺősítése, felfuttatása. Ez már elkezdődött jóval korábban Józsefuárosban,
ennek vannak már nagyon pozitiv eredményei. Ilyen például, hogy rendkívüli népszení
Józsefváros egy-két teľülete albérleti viszonylatban. Az ingatlanźtrak is néhol kellően
megnőttek. A Magdolna negyedben is nagyon sok albérlő lakik, más típusú társadalmi
összetételben, de az is egy népszerű terĹilet ebből a szempontból. Ehhez aztke|Ltudni, hogy a
Magdolna negyed tulajdonképpen egy tranzit negyed, ennek vannak egyéb okai, az, hogy
közel van a kőbányai piac, rengeteg a hajléktalanokéft odaľendelt szolgáltatás. Egy
településfejlesztésnek mindenfeleképpen gonđolkodnia kell az a|bér|őkben is, nyilvan nehéz
fĺjlderíteni egy kertiletben, hogy hány albérlő van, meľt nem mindenki a törvénynek
megfelelően jáľ el ebben. De éľdemes számolni az albérlőkkel is egy keniletfejlesztési
sttatégiában, hogy lehetne őket becsatomázni abban, hogy minél inkább részt tudjanak verľri
a kertilet jövőbeni életében.

Zentai oszkáľ
Megadj a a szőt F oépitész Úrnak.

Fernezelyi Gergely Sándor DLA
Stratégiai rendszerbe eń. integrálni egy kicsit komplikált, de éľdemes eÍTe figyelemmel lenni.
Egy területnek a kereskedelmét nagymértékben meghatározzák á|ta|ában az ott |akők, az
tizletek, a vendéglátóhelyek milyen módon vannak igénybe véve. Ez nemcsak a
tulajdonosokĺa, hanem a béľlőkľe is vonatkozik ) ez egy fontos kérdés, amivel fognak
foglalkozni.

Zentai oszkáľ
Megadja a szőt Bálint Gergelynek.

Bálĺnt Gergely
AzIntegrált Városfejlesztési Stratégiában nemta|á|ja a nemĺégiben szőba keľĺilt Józsefuárosi
Dľogellenes Stratégiát. A lakosság egy jelentős hźĺnyađaéľintett droghaszná|attal, sem teriileti
kezelését nem |éfija, a droghasználók által okozott problémának túl azon, hogy van ęgy
rendőrségi együttmúködés és a teľĹilet rendje és nyugalma az főkuszba kerĹil ebbe a
stratégiában, de ez egy olyan társadalmi probléma, amivel egy picit kiterjedtebben és a máł
megalkotott Drogellenes Stratégiával ĺjsszehangoltabban kellene megjelennie.

Zentai oszkáľ
Megadja a szőt dr. Mészár Erika aljegyző asszonynak.

Dľ. Mészáľ Eľika
Ahogy Képviselő Úr is mondta, van egy drogstľatégia. A drogstratégiát etfogađtaaKEF ez
próbál váIaszt adni a drogfogyasztás mege|ozéséte, a prevencióľa' illetve a jelenlegi he|yzet
kezelésére. Ez pedig egy Vaľosfejlesztési Stratégia, persze valahol minden mindęnnel
összefügg, de ennek astraÍégiának, amit épp most tárgya|t a Tisztelt Bizottságnem kell, hogy
része legyen a dľogstratégia, hiszen az egy teljesen más műfaj, egy másik szakértő bizottság el
is fogadta, tehát ezért nem tarta|mazza.
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Zentai Oszkár
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászolás nincs'
Bizottság ülését 10 óra 43 perckor bezfuja.

ezért a napirend vitći1át lezáĺja. A

K. m. f.

ffi
A jegyzőkönyv az Mötv-ben foglalt ręndelkezéseknek megfelel, és az Emberi Erőforrás
Bizottság 2015. szeptembeľ 30-i tilésén elhangzottakat hitelesen tanúsítja.

Szervezési és Képviselői Iľoda vezetője
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A bizottsáei iegyzőkiinw mellék|etei:
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